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Vid dagens datum har det varit grått, grått och åter grått ute. 
Inte direkt upplyftande men det som ändå är positivt är att det 
nu äntligen blivit ljusare på kvällarna. Idag skymtade jag 
faktiskt, trots det disiga vädret, vägen som jag genar över när 
jag är ute och går eller springer om kvällarna. Varför har hon 
inte pannlampa tänker du nu. Ja, det undrar jag också varje 
gång faktiskt... Men med tassande steg tar jag mig alltid förbi 
denna passage med fötter och ben i behåll. (Jag har lärt mig 
att hålla mig till mitten där det är mest plant.)
Snart kommer de ljusa vår- och sommarkvällarna, 
då kanske vi ses ute i skogen! 
Ha det så bra till dess!

Redax ruta



Kära OK Markvänner!
Är föreningslivet på väg att dö ut?
Vi ser att det är fler aktiva orienterare överlag. Landslaget går som tåget 
och oriententeringen är på frammarch.
Men de som aktivt arbetar i föreningarna är färre. Ett samhälle som 
driver mer mot att man köper platser i löpklubbar, gym mm och inte 
behöver engagera sig växer stadigt fram. Där ledare får betalt. 
Att arrangera en orienteringsträning är komplext, även för den lilla 
träningen. Banor skall göras, skrivas ut. Det skall hängas ut kontroller, 
kanske SI enheter. Planeras. Fika. 

På vårt årsmöte kom 11 personer varav 4 inte var från styrelsen. 
Skall vi driva träningar och engagemanget på en annan nivå? 
Hur mycket orkar vi som sitter på de olika posterna med vårt 
engegemang när vi jobbar för så få medlemmar?

Vart tog de givna eldsjälarna vägen? 
Dom blir färre, det är klart.

Vi jobbar på för föreningen. Ett fåtal av oss. 
Men vi är i ett tufft läge.

För er och för föreningen

Johan



Preliminär Inbjudan till 
VÅRUPPTAKT 2023

    När:  Lördagen den 1: dra april klockan 15.00 

    Aktiviteter: Någon form av träning: Orientera, Spring en runda, 
 Gå en promenad, Ta en cykeltur

    Vid 17.00: Dags för gemensam samling i stugan för att inmundiga egen 
medtagen mat och dricka. Grillen är tänd för den som så önskar.

                  Klubben bjuder på kaffe och kaka.                            

 Under kvällen samtalar vi bl.a. om vårens aktiviteter. 

    Viktigt:         Att vi träffas och har trevligt tillsammans, så även om  
        du inte är med på någon av aktiviteterna så är du  
        välkommen senare på em.  
       

    Anmälan: Till bo.herdersson@telia.com senast den 28:e mars 

Välkomna



Ekonomi
Nytt år och då är det dags att betala medlemsavgiften. 
Avgiften för 2023 är oförändrad dvs 200 kr för vuxen (det år man fyller 
21 år) och 400 kr för familj och 100 kr för ungdom (upp till 20 år). 
Det går att betala på två sätt, antingen via klubbens Bankgiro 502-9871 
eller via Swish som syns här intill. Skriv in vem som betalningen avser 
och senast den sista mars.

Passar på att gör reklam för digitala Bingolotter och Sverigelotter. 
Det går att gå in på länkarna nedan eller att klicka på Folkspel eller 
Sverigelotten på vår hemsida (ok-mark.com) så kan du köpa lotter den 
vägen och så kommer provisionen till klubben. 

Om man ser till hur ekonomin är i klubben så är den fortsatt bra och vi 
har placerat en del av klubben kapital i ett fasträntekonto för att få mer 
ränta på pengar som vi inte använder för tillfället. Däremot måste vi se 
framåt och se om vi kan dra in pengar till klubben. Vi ska anordna 
Naturpasset från 1 april och mer om detta kommer på hemsidan. 
Under 2024 ska klubben vara med och arrangera Ungdomen 10-mila i 
Fotskäl så då ska vi tjäna en slant. För övrigt är det uthyrning av 
klubbstugan som också ger en del inkomster och så bidrag från stat 
och kommun. Är det någon som har någon idé så kontakta någon i 
ekonomikommittén.

Kassören

Scanna denna kod 
för att köpa bingolotto.
https://www.bingolotto.se/kop-bingolott/?a=e-

0e61b82-344f-dc11-b781-005056a666aa

Scanna denna kod för 
att köpa Sverigelotten.

HTTPS://WWW.SVERIGELOTTEN.SE/
KOP-SVERIGELOTTEN/?A=E0E61B82-344F-DC

11-B781-005056A666AA



Medlemsavgift 2023
Familj 400kr

Ungdom 100kr 
(till det år man fyller 20 år)

Vuxen 200kr

För betalning till OK Mark 
kan man betala med:

Kontanter till någon i styrlesen
Bankgiro: 502-9871
Swish: 1236096960

OK Mark säljer Ullmax!
För att köpa från Ullmax kan du välja mellan att titta i en papperskatalog som 
finns i OK Mark-stugan och lämna din beställning till antingen Gun Frisk eller 
Maria Svensson, eller så kan du gå in i Ullmax Webshop och beställa direkt 
därifrån hem till din brevlåda. När du beställer via Webshopen får du inte 
glömma att välja OK Mark som den förening som du vill stötta.



Träningar våren 2023
På grund av att vår tidning måste göras tidigare på året än vad som är brukligt 
finns det flera aktiviteter som inte är färdigplanerad. Mer information kommer 
att läggas ut på vår hemsida efter hand som planerna blir klara. 
https://www.ok-mark.com/ 

Månadens bana
Under de två senaste åren har vi haft månadens bana. När vi kunde börja 
träna och tävla som vanligt sjönk utnyttjandet av banorna drastiskt.

Hitta ut och naturpass kommer att anordnas med planerad start 1 april. 
Hitta ut arrangerar vi tillsammans med Marks kommun och övriga klubbar 
i Markbygden. Naturpasset arrangerar vi själva.

Introduktion orientering och Mountainbikeorientering
Under våren kommer vi att ordna utbildning för nybörjare i dessa båda 
discipliner. Det kommer också att arrangeras ett antal träningar som är öppna 
för alla. De som inte är med i OK Mark kommer att få betala en avgift för 
att få vara med.

För Trunk



Välkomna till OK Marks klubbstuga
den 6 juni kl 15:00

I årets upplaga av KM i mete tävlar vi i följande klasser:
- Störst
- Flest

- Minsta fisken

Ingen föranmälan - bara kom!

Vi avslutar sedan kvällen med en gemensam grillafton
dit alla OK Markare är hjärtligt välkomna, oavsett om 

du är med på metet för elle inte, för att bara umgås och 
ha en trevlig kväll tillsammans.

Grillen är tänd så det är bara att ta med du vill grilla. 
Samt det du vill dricka till. Kaffe och kaka fixar vi.

Om du vill komma till vår grillafton så anmäl er till 
Bo Herdersson 070-658 72 51
Maria Svensson 070-228 57 31

senast den 3 juni 

Välkomna!



Knådfritt grytbröd
Här kommer ett superenkelt brödrecept som nästan bakar sig helt själv.

Ingredienser:
440 g vetemjöl (7,5 dl)
370 g rumstempererat vatten (3,7 dl)
1,5 tsk salt
0,5 tsk torrjäst

Instruktioner:
1. Rör samman alla ingredienser till en ganska kladdig deg.
2. Täck över bunken med plastfolie och låt stå i rumstemperatur 
i 12-16 timmar.
3. Sätt ugnen på 200 grader varmluft (220 grader vanlig ugn och 
sätt in en tom gjutjärnsgryta (minst 2 liter) i ugnen i 30 minuter.
4. Lägg fram ett bakplåtspapper, mjöla det rikligt och häll på degen. 
Vänd ihop den så att den har mjöl på alla sidor, knåda inte. 
Degen är väldigt lös, men så ska det vara.
5. När grytan är varm, lägg hela bakplåtspappret med degen i grytan. 
Baka med lock i 30 minuter och sen utan lock i 10-15 minuter.
 



Årets långpromenad utgick från Borghult Övre. Efter att ha gått över Knalten 
och ut på Danska vägen gick vi vidare till Hagalyckan för att därefter ta oss 
vidare till Lindåsen och ner mot hembygdsstugan där det efterlängtade kaffet 
dracks. Med förnyade krafter tog vi vägen om Betesta för att sedan återvända 
till Borghult igen. 

På bilden ser vi oss alla vid en väldigt stor och gammal ek!

Lååångpromenad



Månadsplaner
Mars

5. Träning vid stugan  10.00 Klubbstugan

6. Styrelsemöte   18.30 Klubbstugan

7. Gymnastik   19.00 Örbyskolan

8. VOF’s årsmöte

14. Gymnastik   19.00 Örbyskolan

21. Gymnastik    19.00 Örbyskolan

23. Arbetskväll   Klubbstugan 

28. Gymnastik   19.00 Örbyskolan

April

1. Vårupptakt   15.00 Klubbstugan

 Hitta Ut startar

 Naturpasset startar

13. Start Nybörjarkurs OL

14. DM natt

19. Nybörjarkurs OL

26. Nybörjarkurs OL slut

28. Arbetskväll



Månadsplaner

Maj

3. Mtbo-kurs start

6. Mtbo SM

7. Mtbo SM

8. Styrelsemöte   18.30 Klubbstugan

10. Mtbo träning

14.  DM Sprint

17. Mtbo träning

19-21. 10-mila

24. Mtbo träning

31. Mtbo träning

Juni

4. Sommarlandssprinten

5. Manusstopp

6.  KM i mete   15.00 Klubbstugan



Arbetskvällar 

Putsa stövlarna, vässa krattan, fram med handskarna, nu kör vi!

Vi träffas i klubbstugan:
- 23 mars
- 28 april

Ni är varmt välkomna allihopa. Har ni några frågor 
så är det fritt fram att kontakta Martin Udd.
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Verksamhetsberättelse för OK Mark 2022
Styrelsen för OK Mark får härmed avge verksamhetsberättelse för år 2022.                                      
Styrelsen har bestått av Johan Lundblad ordförande, Lennart Karlsson kassör, 
Mikael Bodén sekreterare, Gun Frisk, Bo Herdersson, Jan Olausson och Martin Udd.
Styrelsen har under året haft fem protokollförda möten utöver det konstituerade mötet 
efter årsmötet. De olika kommittéerna har haft ett antal sammankomster.
Medlemsantalet är 94 st, en mer än föregående år.
2022 har präglats av en återhämtning från Coronapandemin och vi har kunnat återgå 
till ett mer normalt föreningsliv. Våra tävlingsaktiva har i stort sett dubblerats under 
året i jämförelse med 2021 och antalet starter ökade samtidigt med över hundra. Av 
stora arrangemang ute i landet så kunde t.ex. O-ringen genomföras efter att ha skjutits 
upp i två år. Vi har i OK Mark också kunnat genomföra introduktionsaktiviteter för 
mtb-o under året förutom ordinarie verksamhet.

Tävlingsverksamhet  
Antal starter under 2022: 175                                                                                                                  
(-21: 73;  -20: 28;  -19: 184;  -18: 205;  -17: 328;  -16: 277;  -15: 259;  -14: 367;  
-13: 437.)
Antal aktiva under 2022:    22                                                                                                              
(-21: 12;  -20: 12;  -19: 36;  -18: 41;  -17: 49;  -16: 55;  -15: 42;  -14: 52;  -13: 52.)
En förbättring således från coronaåren men ett generellt tapp om man ser det under en 
tioårsperiod bakåt.

Startligan
Kerstin Johansson 27                                                                                                       
Mikael Bodén  22                                                                                                              
Bo Herdersson  21                                                                                                            
Eva Andréasson   12                                                                                                           
Rune Arvidsson  11                                                                                                    
Jonathan Bodén  10                                                                                                             
Jan Olausson            10

Segrarligan ind. Starter
Bo Herdersson  4                                                                                                            
Hugo Lidén   3                                                                                                           
Bengt Olsson  2                                                                                                         
Kerstin Johansson 1
Summa segrar under 2022:   10 st.  (2021: 7)                                                                        
Dessutom 13 andraplatser och 14 tredjeplatser.

Mästerskap
Distriktsmästare natt, H 70 1:a  Bo Herdersson
Vid Veteran-SM i september som arrangerades av OK Njudung, deltog från 
OK Mark; Eva Andréasson, Kerstin Johansson, Bo Herdesson, Rune Arvidsson och 
Bengt Olsson.Vid Jukolastafetten representerade Edvin Carlsson OK Mark 
i Markbygdens lag.



Ekonomi
Ekonomikommittén har under 2022 bestått av Rune Arvidsson, Kerstin Johansson, 
Tore Gunnarsson, Annika Herdersson och Per Knubbe/medlemsansvarig. 
Representant från styrelsen och sammankallande har varit Lennart Karlsson.
På intäktssidan kommer dessa främst från drifts- och underhållsbidrag från 
kommunen, medlemsavgifter och tävlingsarrangemang (Natt-7:an, Naturpasset och 
Månadens bana) samt klädförsäljning (Ullmax).
Utgifterna har främst gällt driften och målningen av vår klubbstuga, förbundsavgifter, 
startavgifter och uppvaktningar.
Årets bokslut blev något mindre minusresultat än budgeterat (bra pris på målarfärgen) 
och vi har fortsatt bra likviditet.

Kurser och Konferenser
Klubben har representerats av Johan och Bo på Orienteringsgalan där huvudsyftet 
var medverkan på konferenser i resp. intressesfär. Lennart deltog på en klubbkväll 
i Rydboholm som fungerade som inspiration för de egna klubbarbetena.

Tränings- och Ungdomskommittén (TrUnK)
Under 2022 har vi arrangerat Naturpasset i terrängen runt klubbstugan. 
Vi har sålt 31 paket vilket är färre än under pandemiåret. Detta har inbringat 
2 480 kr till klubbkassan.
Hitta Ut har arrangerats i skogarna kring IFK Örbys spårcentral. Detta har varit ett 
samarrangemang med övriga klubbar i Mark. Varje klubb har haft ett antal kontroller 
på kartor i sitt område.
Vi har arrangerat fem omgångar med Månadens bana. Dessa har utnyttjats vid 26 
tillfällen av personer som inte är medlemmar i OK Mark. Detta har tillfört 520 kr till 
klubbens kassa. Hur flitiga våra egna medlemmar har varit, finns ingen siffra på då 
dessa inte behöver betala för sitt deltagande. Då vi sett ett vikande deltagarantal är 
det tveksamt om vi kommer att arrangera denna aktivitet nästa år.
Deltagandet på vårens gympa var lite lägre är före pandemin men hösten har varit 
desto bättre. Som mest har vi haft 16 deltagare och det har varit 18 unika personer 
som deltagit vid något tillfälle.
Öppethållandet av stugan på söndagar före och efter OL-säsongen har utnyttjats av 
en liten men trogen skara. Strax under 10 besökare är normalt.
Under hösten arrangerades en introduktion i Mtb-O. Inköp av 10 kartställ och 
annonsering bekostades med ”återstartsbidrag” från Riksidrottsförbundet. 
Introt hade 8 deltagare och vi genomförde fyra träffar. De tre sista genomfördes 
som öppna träningar och hade mellan 18 och 20 deltagare.

Kartor
Vårt kartmaterial har fortlöpande reviderats i de områden som använts för träning.             
Ett område vid klubbstugan har ritats för Mtb-O.

Tävlingskommittén
Inga tävlingar var planerade inför 2022.



Anläggningskommittén
Kommittén har under 2022 bestått av Heléne Lindberg, Margareta Robertsson, Tore 
Gunnarsson, Bernt Robertsson, Jan Robertsson och Martin Udd.
Vi har under året haft fem planerade gemensamma arbetskvällar där vi hjälpts åt att 
hålla ordning i och på stugan samt ytorna runt omkring.
Utöver de planerade arbetskvällarna har vi hjälpts åt att klippa gräs och hålla tillsyn. 
Det har även lagts en del arbete på spåren runt stugan med både röjning och skyltning. 
I år har vi, med hjälp av våra medlemmar, målat om stugan och passade då även på att 
byta kulör. Den har också försetts med två stycken nya ytterdörrar. En ny diskmaskin 
har också installerats då åskan förstört den gamla. 
Vi har också behövt laga fönstret till damernas omklädningsrum då någon hade slagit 
sönder det gamla fönstret. Stugan har också varit uthyrd ett antal gånger.

Klädkommittén
Under 2022 har klädkommittén bestått av Lina Jordéus och Maria Svensson, återigen 
med mycket god hjälp av Gun Frisk. 2022 har varit ett lugnt år för klädkommittén 
men som alltid med en löpande försäljning av Ullmax och övriga kläder som vi har i 
vår klubbstuga.

Informationskommittén
Kommittén har under 2022 bestått av Maria Svensson (sammankallande), Anna Thi-
mell, Margareta Robertsson, Pernilla Karlsson (ansvarig för hemsidan) samt Annika 
Herdersson.
Totalt har kommittén sammanställt tre nummer av tidningen Nytt ifrå’ Markera vars 
innehåll har varit alltifrån information om vad som kommer att hända i klubben till 
berättelser från våra egna medlemmar.
Förutom att tidningen har delats ut i pappersformat till samtliga av klubbens medlem-
mar har den även lagts ut på OK Marks hemsida.

Slutord
Vi, OK Marks styrelse, vill tacka våra medlemmar för alla 
goda arbetsinsatser som vi tillsammans gjort under 2022.                                                                                                           
När vi nu ställer våra platser till årsmötets förfogande, ser vi samtidigt med tillförsikt 
fram emot 2023.

Johan Lundblad   Gun Frisk

Lennart Karlsson   Jan Olausson

Martin Udd   Bo Herdersson

Mikael Bodén



Tjejträff 18 mars 
 

Varmt välkommen till Klubbstugan lördagen den 18 
mars kl 10 för en gemensam promenad och lunch 
över öppen eld vid Lilla sjön. 

Anmäl dig senast onsdag 15 mars och meddela 
eventuella allergier till Maria, Pernilla eller Annika. 

Hoppas vi ses! 

 



O-ringen 2022 i Uppsala – äntligen!
Del 2

Av Jonathan och Mikael

Efter de första dagarnas äventyr med utflykter var det dags att bege sig till 
O-ringencentret där det insöps både orienteringsstämning och inköptes diverse 
orienteringsplagg i ett av huvudsponsorernas försäljningstält.

Första tävlingsdagen!
Vi begav oss till satellitparkeringen för att ta bussen till TC. Väl på TC var det till 
att bege sig till etappstarten för min del, då jag enbart sprang öppna banor.
Första och andra etappen låg vid en hage som kallades ”Pattons hage”. Denne Patton 
är samme man som idag klassas som en av, om inte den främste fältherren bland de 
allierade, både under landstigningen vid Normandie och under Ardenneroffensiven 
mot slutet av andra världskriget. Nog med ”möpigheterna”.
På väg till start. Ett vimmel av orienterare ringlade fram över hagarna på väg till sina 
respektive startplatser, i mitt fall SIA-glassstarten. Den låg precis vid foten av en brant 
backe som kan jämföras med backen som går från Skutesjön upp till Stenbäcken. 
Jag tänkte inte mycket mer på det utan gick fram till kartorna och konstaterade 
där att startpunkten låg vid toppen av denna backe. Efter bestigningen var det mycket 
orientering men tyvärr väldigt upptrampat eftersom vi hade lite senare start denna dag.
Men vi hade en fin dag och att komma in på upploppet var som jag kom ihåg det från 
min inskolningstid, fullt med orienterare som stod vid avspärrningsbanden och hejade 
på allt och alla. Mycket kul!

Efter första dagens tävling åkte vi in till O-ringencentralen och åt buffélunch som var 
ganska dyr men mycket god och behövdes efter en dag i skogen. Efter maten åkte vi 
tillbaka till radhuset i Knivsta för att ladda inför dag två.Vi hade som tradition att efter 
varje målgång köpa en kopp kaffe, macka och en mazarin som tack vare värmen, 
utan undantag klibbade ihop med plasten. Så när man skulle ta ut mazarinen ur 
plastförpackningen, satt glasyren kvar och enbart mandelkakan följde med ut. 
Under den lediga dagen kollade vi in elitsprinten med mål på Arena Studenternas. 



Vi passade också på att kolla runt i Uppsala centrum denna dag.        
Starstrucked i orienterare? Näe, det ligger nog inte för mig. Mycket beroende på att 
vi i vår sport är ganska vana vid att våra stjärnor då och då deltar på ”vanliga tävlingar 
bland vanliga orienterare”. Ingen (nåja), höjer på ögonbrynen när Tove Alexandersson 
dyker upp på Friskus påskorientering nere i Halland, gör sitt och åker hem igen. 
”Jaha, det var Tove det ja. Och hon vann visst igen.”

För ett antal år sedan satt vi, Bodén family, Falkenberg, (Lenas syrra med familj) och 
”di gamle”; svärmor och svärfar en snöig eftermiddag och fikade i Gammelgården, 
strax innan Högfjället i Sälen. Våffla med hjortron och vispgrädde. Kôsta va dä kôsta 
vell! Även det småländska inslaget i familjerna instämde.
Ungdomarna har ju sina idoler och personer som de ser upp till. I allmänhet helt 
obekanta för den ”mossigare” generationen dit jag, numera, räknar mig.
Men, vad de inte visste denna februaridag och ingen annan heller för den delen i den 
mysiga timmerstugan med sin sprakande eld i den öppna spisen, sina uppstoppade 
älghuvuden, tjädrar, mårdar och gu´vetvad på väggarna, var att vid ett fönsterbord på 
andra sidan rummet satt en man tillsammans med sin hustru och njöt sitt fika inne i 
den goa värmen medan det ymniga snöfallet ven runt husknutarna i den tilltagande 
skymningen. Vem då? 

Om jag säger ett VM-guld 1962 i Moskva, tre i japanska Karuizawa 1963 
(samtliga på nytt världsrekord), och två i Oslo 1965, tre EM-guld samt kronan på 
verket OS-guldet på 10 000 meter i Innsbruck 1964. Vinnare av Bragdguldet 1963.   
Hans efterföljare i den här sporten är säkert mer kända; Thomas Gustafsson och inte 
minst den överhövan men välförtjänt prisbelönade Nils van der Poel, filosof och 
dessutom skridskoåkare.

Den som satt där i Gammelgården, helt inkognito, totalt omedveten om att han faktiskt 
var igenkänd, inte bara av sin hustru får man hoppas, var ju ingen mindre än skridsko-
åkaren Jonny Nilsson från Hagfors i Värmland. Den förste i sin sport som blev medial 
tack vare TV:n som slog igenom vid den här tiden. Inte ens svärfar som ju egentligen 
tidsmässigt borde ha mer koll på detta än jag, hade en aning. Inga autografer skrevs. 
Inget ”Jag vet nog vem du är!”. Vi lämnade stugan lika diskret som vi kom.  Star-
strucked? Kanske i detta fallet.
Det var en lång prolog men mer kommer…

Från Gammelgården i Sälen till gammelstarten (vi som är gamla men inte urgamla) 
på O-ringen, etapp ett! Härligt att komma igång! Ta det nu lugnt till första kontrollen 
för hundan! Och vi ska strax komma igång, men först…

Under uppvärmningen noterar jag en orienterare som också hade sin storhetstid i det 
förflutna; Arne Johansson, OK Ravinen numera, i klass H 70. Tre raka VM-guld i 
stafett: 72, 74 och 76. Segern 1972 i Tjeckoslovakien var ju mycket speciell såtillvida 
att man verkligen kunde tala om VM-guld. Västgöta-guld alltså. Lennart Carlström, 
Landvetter på första sträckan. OK Landehof tillhör ju visserligen Göteborgsdistriktet 
men Landvetter ligger i landskapet Västergötland, Lars Arnesson, Ulricehamn på an-
dra, Arne Johansson, som då tävlade för Falköping på sträcka tre. Och så Bernt Frilén, 
Skene på sista. 



I Danmark två år senare var laguppställningen något annorlunda men Arne Johansson 
och Frilén var med som ankare. Den gången vann man VM-stafetten med 16 minuter!
På tal om fenomenet Frilén, så kunde han också ha sina sämre dagar. De var inte 
många i karriären men en som fick briljera vid ett sådant tillfälle när Frilén var ute och 
seglade var faktiskt far min. På ett Markmästerskap i skogarna kring Fagered nånstans, 
nångång under tidigt 70-tal och Frilén kommer, uppenbart ur kurs och frågar farsan 
om han kunde visa på kartan var han var nånstans (Frilén alltså). Och det kunde han. 
Denna händelse ansåg farsan vara sin största merit som orienterare. Jag håller med.
Tillbaka till O-ringen 2022 där som sagt Arne Johansson och jag, tillsammans med 
en massa andra yngre åldringar höll på att värma upp. (De äldre åldringarna höll till 
vid en annan start.) Så bar det iväg. Första etappen. Med alla sina försåtliga faror.
Om man befinner sig i en parallellvärd mentalt, kan det tydligen diagnosticeras som 
nån form av schizofreni i vissa fall. Om man som orienterare befinner sig i en 
parallellvärld fysiskt, innebär det att man är på väg mellan två kontroller, är övertygad 
om att man har full koll men i själva verket befinner sig, säg 50-150 meter vid sidan 
av där man tror att man är. Detta råkade jag tyvärr ut för redan på första etappen och 
det är med andra ord just den start man inte vill ha på ett O-ringen.

Ska man placera sig någorlunda anständigt på en flerdagarstävling så är det jämnheten 
som är viktigast. Inte nån ev. etappseger (inte aktuellt för mig) och resten kass. 
Nej, undvikande av den där plumpen i protokollet är det man ska sikta på. 
Nu blev den där parallellhistorien ingen megaplump, bara ett förargligt hack i flytet. 
Ofta är det en kontroll som ställer till det för mig. Så ock under detta O-ringen. 
En på varje etapp! Hack på hack.   

Även senare under flera av höstens tävlingar. Inte minst på medel-DM i Trollhättan. 
På väg till den sista svåra kontrollen i ett riktigt svårt område som hade gått galant, 
dök den där förbannade schizofren-parallellvärlden upp igen och skrinlade alla planer 
på en topplacering. Resten av banan var bara en expeditionsaffär i den därefter 
snabblöpta och lättlästa terrängen. 119 startade på första etappen i min klass H 65. 
Mitt mål var att hamna bland de 25 bästa. Efter en bra insats sista dagen i Lunsen 
skrevs slutresultatet till 19:de plats. Jag hade alltså 100 efter mig och det var ju bra. 
(Det var inte 119 som fullföljde såklart. Det blir alltid ett tapp under veckan av olika 
orsaker). 

Så förflöt då den här veckan. Vi kom, vi sågs, vi segrade – inte! Men orientering är 
ju så mycket mer. För vad är egentligen själva essensen av det här med, orientering? 
Att springa tävling efter tävling och bara leta kontroller? Nej, kanske lika mycket 
drivet, strävan eller möjligen besattheten i just detta, troligen ouppnåeliga, att till 
slut få till det perfekta loppet. ”Om inte om hade varit”, är ju en vanlig fras i 
eftersnacket bland orienterare. ”Om inte om hade varit” på detta O-ringen så hade det 
funnits möjlighet att hamna strax över 10-bästalistan. Nu blev det inte så och då 
inträder en annan, för orienterare välbekant fras: ”Nästa gång, då…!
Man låter sig inte nedslås. Man ger inte upp. Man ser framåt.  



”Nästa gång” går O-ringen i Åre nu till sommaren. Där är inte jag med. 2024 däremot, 
bjuder Kalmar län norra, in till O-ringen för första gången, med Oskarshamn som 
C-ort. Tre etapper runt staden i riktigt fin detaljerad kustterräng och två i trakten av 
Målilla med lite mer kuperade men lättframkomliga marker som kräver god fysik. 
Kan rekommenderas! Där tänker jag springa men med det numera obligatoriska 
tillägget: ”Om man lever och har hälsan”! 

2017 var det tre gubbar från OK Mark som sprang O-ringen i Arvika. Rune, Bengt 
och undertecknad. Vi bodde i en stuga, strax söder om Sunne några mil från C-orten. 
Jag sparar detta som ett bland det roligaste minnen jag har i sådana här sammanhang.
I stark konkurrens med årets O-ringen i Uppsala. Denna gång tillsammans med 
Jonathan. Det blev historiska upptäcktsresor, ”kletiga mazariner”, problemlösningar 
i skogen, eftersnack. Ja, vilken vecka vi hade! Och vi är nog rätt överens; Nästa gång, 
då…! Detta var berättelsen om ett O-ringen som sent omsider blev av. Äntligen!

               Jonathan och Mikael
      

 



Grattis till våra jubilarer
Lis-Britt Arvidsson 70 år
Lars-Åke Persson 80 år
Fredrik Herdersson 50 år

Rune Mellberg 80 år


